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ACTUALITAT P4

S’aprova el 
Pla Especial 
de la pedrera 
de Vallsallent

ACTUALITATP3

El foc dels 30 anys 
Els Diables de Castellar celebren el seu 30è aniversari amb gran participació de públic a tots els actes

JOSEP GRAELLS

Manel 
enceta els 
concerts al 
Palau Tolrà

CULTURA P19

ACTUALITAT P6

Gran festa 
ciutadana 
per a la nova 
plaça
Catalunya
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Resposta: TORRE BALADA

SOPA DE LLETRES JEROGLÍFICS



ACTUALITAT

dEL 3 AL 9 dE JuLiOL dE 2009 03· cAStELLAR dEL vALLèS

S’arreglen les voreres del 
carrer Hospital

Les voreres que s’arreglaran són 
les del tram situat entre els carrers 
Montcada i Sant Pere d’ullastre, 
Les obres duraran un mes

S’aprova el Pla 
d’Envelliment Actiu

Aquest pla, aprovat al ple de juny 
per unanimitat, té com a missió 
establir les necessitats de la gent 
gran respecte l’envelliment actiu.

Es reprenen les obres de 
l’edifici d’El Sol i La Lluna

L’empresa pública Gestió d’infra-
estructures (GiSA) va començar 
la setmana passada els treballs 
de reparació del mur de conten-

ció de l’escola El Sol i la Lluna, que 
va caure el passat mes d’abril. S’ha 
començat pel desenrunament de 
les restes caigudes a l’abril i per 
l’adequació de les pistes de tennis 
i pàdel que han resultat afectades 
per l’esllavissada. 

Els Diables van celebrar els 
30 anys amb foc i festa

  Marina Antúnez

Foc i petards. Aquests van ser els 
ingredients principals de l’acte 
de celebració dels 30 anys de 
diables a Castellar, que va tenir 
lloc dissabte passat. Tots els seus 
membres van organitzar activi-
tats durant tota la jornada. A les 8 
h del matí, va haver una tabalada 
pels carrers de la vila. Després, 
una tirada infantil de carretilla, 
tallers de malabars, plastilina i 
pintura i una ballada de bastoners 
diabòlics.

A la tarda va començar la 
cercavila, fins a l’Era d’en Petas-
ques, on es va fer el sopar popular 
dels diables. Jordi Permanyer, 
primer cap de la Colla de Diables, 
va destacar en el pregó que “els 
nostres diables apostaven per la 
innovació i va ser difícil, perquè 
les colles no acceptaven canvis”. 
Permanyer va afegir que “el cor-
refoc és una activitat cultu-
ral participativa, segura i amb 
llarga tradició”. Des de l’Era 
d’en Petasques, es va iniciar la 
cercavila infernal fins a l’Espai 
Tolrà.  L’acte es va desenvolu-
par amb tota normalitat gràcies 
a la col·laboració de SERNA i els 
bombers voluntaris i a la cívica 
participació dels assistents.
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PLE DE JUNY

La pedrera de Vallsallent 
no tindrà planta de triatge

  Ànnia García

Amb certa polèmica sobre el paper de 
l’Associació de Veïns del Racó, el passat 
dimarts es va aprovar al ple municipal la 
modificació del Pla Especial de la pedrera 
de Vallsallent, que ha de marcar les condi-
cions en les quals es restauraran els ter-
renys que han estat objecte d’activitats 
extractives durant 40 anys. 

A la sessió plenària hi havia dues 
mocions sobre la pedrera. La primera, 
presentada pel grup municipal de Conver-
gència i Unió (CiU), recollia un seguit de 
compromisos a adoptar per l’Ajuntament: 
la creació d’una comissió de seguiment 
del projecte,  i la incorporació al conveni 
signat amb les empreses propietàries de la 
pedrera de les sancions per incompliment 
i els mecanismes de revisió. L’acord també 
incloïa deixar al marge del projecte de res-
tauració la creació d’una planta de triatge 
de residus. La proposta es va aprovar per 
unanimitat.

Més recels, però, va despertar l’apro-
vació de les modificacions del Pla Espe-
cial de la pedrera, objecte de la segona 
moció. El Pla Especial s’havia modificat 
essencialment per l’estimació total d’una 
al·legació de CiU, i per l’estimació parcial 
d’una al·legació presentada per l’Associa-
ció de Veïns del Racó. 

En la defensa de la proposta, el regidor 
d’Urbanisme i Via Pública va repassar 
tot el procés negociador a l’entorn de la 
pedrera, que ha implicat l’Ajuntament, la 
Unió Temporal d’Empreses (UTE) propie-
tària dels terrenys, i l’associació de veïns. 
Segons Canalís, les tres parts van arribar 
a un acord el mes de maig, però “després, 
l’associació de veïns va voler posar preu 
i va negociar una contraprestació eco-
nòmica amb la UTE”. Segons el regidor, 
l’acord no es va aconseguir: “Lamentem 
que els interessos econòmics privats, 
segurament legítims, de l’associació 
de veïns hagin impedit un acord entre 
totes les parts”, va dir el regidor. Aques-
tes consideracions (sumades a altres ante-
riors, quan Canalís va explicar que l’AV 
havia incomplert el conveni per la renova-
ció de la xarxa d’aigua de la urbanització) 
van fer que alguns dels veïns de l’entitat, 
presents al ple, marxessin, i va generar 
també crítiques per part de CiU: “Senyor 

 Estat actual de la pedrera de Vallsallent. || ARxiu

L’Associació de Veïns del Racó rebutja les
acusacions del regidor Aleix Canalís

Dimarts, els veïns i veïnes del Racó 
presents al ple municipal van marxar 
després de sentir la intervenció del 
regidor d’Urbanisme i Via Pública. 
L’entitat ha fet públic un comunicat 
on anuncia que en els propers dies 
explicarà la seva versió dels fets.
L’associació de veïns ha expressat el 
seu “absolut desacord” amb les decla-
racions de Canalís. L’entitat referencia 

també un article publicat al blog del 
regidor on, segons l’AV, es detecta 
“rebuig a les urbanitzacions”. Els 
veïns expliquen que les negociaci-
ons són complicades, i que després 
de la intervenció del ple “quasi 
podríem dir que impossibles”. 
Des de l’entitat titllen les paraules 
del regidor de “molt dures” i 
neguen que s’ajustin a la veritat.

Canalís, s’ha equivocat”, va interve-
nir Montse Gatell, “avui veníem a cele-
brar un acord, que ha estat difícil, i els 
veïns han marxat emprenyats”. Segons 
Canalís, però, la seva intervenció es va 
limitar a una “explicació dels fets”.

De la seva banda, Esquerra Republi-
cana de Catalunya va demanar que la pro-
posta es retirés del ple: “Abans volem 
escoltar les dues versions per contras-
tar-les”, va explicar Oriol Papell, qui també 
va valorar de forma positiva les modificaci-
ons instroduïdes al Pla Especial.

Des del grup municipal de L’Altra-
veu, el regidor Xavier Arderius va celebrar 
que s’hagin reduït el nombre d’anys previs-
tos per a la restauració de la pedrera, tot i 
que “considerem excessius els 11 milions 

de metres cúbics que s’hi preveuen”. 
Segons el regidor, “no ens hem de centrar 
en la recuperació dels perfils originals”, 
“només tancant la ferida i reforestant la 
zona, es podrien reduir els anys del pro-
jecte”. Arderius també va preguntar pel 
paper que jugaven els veïns del Racó en tot 
el procés negociador amb la UTE d’emper-
ses i l’Ajuntament.

La modificació del Pla Especial es 
va aprovar amb els vots de PSC, CiU, i el 
regidor no adscrit, Jordi Roman. Els grups 
municipals de L’Altraveu i ERC (per part 
del qual només va assistir el regidor Oriol 
Papell) es van abstenir.

 La Comissió d’Urbanisme de Barce-
lona ha de donar el vist i plau al Pla Especial 
per poder aprovar-lo de forma definitiva. 

Consorci de 
gestió de les ARE

Els vots del PSC i el regidor no adscrit, 
Jordi Roman, van convertir en una reali-
tat la creació del consorci per a la gestió 
de les Àrees Residencials Estratègiques 
(ARE), del qual formen part l’Ajuntament 
i l’Institut Català del Sòl (Incasol). Aquest 
consorci, que tindrà personalitat jurídica 
pròpia, actuarà com a gestor i impulsor 
de les dues ARE projectades al municipi: 
les de Cal Turuguet i el Nou Eixample. 
Des de Convergència i Unió es va qües-
tionar la viabilitat econòmica del pro-
jecte, ja que Ajuntament i Incasol l’han 
de finançar (i després repartir beneficis) 
a parts iguals. CiU, L’Altraveu i Esquerra 
Republicana de Catalunya van votar-hi 
en contra.  

S’adjudica la nova 
escola bressol

L’escola bressol que s’emplaçarà en el 
solar municipal del carrer Prat de la Riba 
ja té contractista. Saura Cooperativa Sccl 
serà l’encarregada de construir l’escola, 
però també de gestionar el servei. Aquest 
model conjunt d’execució d’obres i gestió 
del centre és nou a la vila i segons la regi-
dora d’Educació, Antònia Pérez, el que 
es persegueix és aconseguir una escola 
de qualitat. Alguns grups de l’oposició, 
però, no estan d’acord amb el model, com 
CiU o ERC que consideren que l’ens que 
ha de gestionar l’escola és l’Ajuntament i 
no una empresa independent. La moció 
es va aprovar amb els vots del PSC. ERC 
va votar en contra i CiU, l’Altraveu i el 
regidor no adscrit es van abstenir.  

Espais esportius 
a concurs

A la sessió plenària es va aprovar la con-
vocatòria per seleccionar el contractista 
que gestioni les instal·lacions esporti-
ves municipals del Pavelló Puigverd i 
l’equipament de l’Airesol D. Entre d’al-
tres actuacions l’adjudicatària haurà de 
redactar el projecte executiu de l’amplia-
ció i reforma de les instal·lacions i execu-
tar les obres necessàries.  
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Els punts publicitaris per 
a entitats, reordenats
ERC va presentar una moció per reordenar aquests elements d’informació

Esquerra Republicana de Cata-
lunya va presentar una moció al 
ple, ja esmenada, per a estudiar 
la reordenació dels punts publici-
taris per a entitats i associacions 
de la vila. 

Segons el regidor d’ERC, 
Oriol Papell, Castellar té un teixit 
associatiu ampli i aquest neces-
sita donar-se a conèixer. “La vila 
disposa de pirulins per penjar 
cartells, però hi ha pocs. Per això 
proposem estudiar la reordena-
ció d’aquests punts i possibles 
alternatives complementàries”. 

L’Altraveu no va estar d’acord 
amb el redactat ja que segons va 
explicar el regidor Xavier Arde-
rius, hi ha una altra solució pos-
sible: “L’Ajuntament hauria de 
ésser més permissiu amb els 
cartells que pengen les entitats 
per donar a conèixer les seves 
activitats. Sabem que l’opció de 
penjar cartells a la parada de 
l’autobús no és estètica, però és 
adequada. No ens sembla mala-
ment ser permissius respecte 
això si després hi ha un com-
promís de retirar els anuncis. 
Demanem al govern que deixi de 
denunciar les entitats que posen 
cartells”.    La intervenció d’Ar-
derius va encetar un debat on l’al-
calde, Igansi Giménez, va recor-
dar que no s’estava plantejant 
la qüestió d’anar en contra de la 
difusió d’informació de les associ-
acions. “Intentarem buscar una 
solució, però no podem acceptar 
la marquesina de la Vallesana 
com un punt per anunciar-se, 
els cartells s’han de col·locar on 

 Cristina Domene

siguin autoritzats”, va remarcar 
Giménez.

Arderius va cloure el debat 
manifestant: “És més important 
el dret a la informació de les 
entitats que complir una orde-

nança que es podria modificar 
sense cap problema”. La moció 
d’ERC, finalment va tirar enda-
vant amb els vots a favor de tots 
els grups . L’Altraveu hi va votar 
en contra. 

Un dels pirulins per penjar cartells i anuncis. || J.R.

Desunió en la condemna a ETA 
ERC i l’Altraveu no van donar suport a la moció de condemna de l’atemptat d’ETA

El govern va portar a ple una moció 
de repulsa a l’atemptat terrorista 
que va acabar amb la vida d’Edu-
ardo Puelles García. L’objectiu era 
condemnar conjuntament l’atemp-
tat, però finalment, la moció va 
tirar endavant amb l’abstenció dels 
grups d’Esquerra i l’Altraveu. 
Aquestes dues formacions es van 
abstenir perquè no estaven d’acord 
amb els punts quart i cinquè de la 

moció que parlaven de demanar la 
unitat de totes les forces democrà-
tiques en la lluita contra el terro-
risme, i mostrar el suport a les ins-
titucions democràtiques i a la tasca 
que estan desenvolupant els cossos 
i Forces de Seguretat de l’Estat.

La regidora de l’Altraveu, Eli-
senda Alamany va afirmar: “No 
acceptem els punts 4 i 5 perquè 
la lluita antiterrorista a l’Estat 

Espanyol ha estat àmpliament 
denunciada per la violació de 
drets i llibertats fonamentals per 
part d’organismes internacionals 
i associacions de drets humans”. 

Per les mateixes raons de 
tortura en les detencions poli-
cials que exposava L’Altraveu, 
Oriol Papell, regidor d’ERC, va 
demanar que es retirés el punt 
cinquè. ii c. d. 

L’Altraveu es queda sense suport en la 
modificació de la gestió de residus

Una altra moció presen-
tada per l’oposició va ser 
la de l’agrupació d’electors 
de L’Altraveu. La formació 
va demanar la modificació 
del Programa Metropolità 
de Gestió dels Residus 
Municipals 2009-2012, 
segons va explicar la 
regidora Elisenda Alamany 
“perquè, entre d’altres 
punts, no estem d’acord 
amb la construcció d’una 

nova incineradora ja que 
presenta un perill per a la 
salut de les persones”. El 
regidor de Medi Ambient, 
Aleix Canalís, va recordar 
que “els avenços tecnolò-
gics fan possible incinera-
dores a les ciutats sense 
cap risc per als ciutadans”.  
La modificació no es va 
aprovar: PSC i CiU van 
votar en contra i ERC i Jordi 
Roman es van abstenir.
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S’obre la plaça Catalunya

  Redacció

Diumenge es va inaugurar la refor-
mada plaça Catalunya on, entre 
d’altres actuacions, s’ha instal·lat 
una nova zona poliesportiva, una 
zona de jocs infantils i una zona 
lúdica dedicada a la gent gran.

Diverses activitats serveixen per inaugurar la remodelació de l’espai que compta amb noves zones de jocs infantils i esportives

 A l’esquerra, la zona infantil, que compta amb un joc d’aigua. A la dreta, l’espectacle de carrer Quina barra, amb l’Always Drinking Marching Band. || JOSEP. GRAELLS

El passat dissabte 27 de juny, una 
delegació amb 30 militants de 
l’agrupació socialista de Castellar 
va visitar el Parlament de Catalu-
nya, al Parc de la Ciutadella de Bar-
celona. La visita va estar encap-
çalada per la diputada vallesana 
del PSC Montse Capdevila que va 
guiar els socialistes castellerencs 
per les diverses sales i per l’hemi-
cicle, així com va explicar les dife-
rents històries i anècdotes relacio-
nades amb la vida parlamentària. 

El passat dilluns 29 de juny, el 
Casal Catalunya va ser l’escenari 
de la xerrada organitzada per CiU 
per parlar i reflexionar sobre els 
avantatges e inconvenients de la 
Llei d’Educació. Les diputades 
Irene Rigau i Meritxell Ruiz van 
explicar quin ha estat el paper 
de CIU en l’elaboració d’una de 
les lleis més importants i com-
plicades. Prop de 40 assistents 
van participar d’aquesta xerrada, 
oberta a tota la ciutadania.cEdidA JOSEP GRAELLS

Militants del PSC 
visiten el Parlament

Irene Rigau parla de 
la Llei d’Educació

Per celebrar la reforma, finan-
çada amb el Fons Estatal d’Inver-
sió Local. es van fer diverses activi-
tats familiars i esportives. Al matí, 
el Club Bàsquet Castellar va orga-
nitzar una exhibició de bàsquet 
3x3,  a la nova pista poliesportiva.
El torneig de futbol sala 3x3, orga-
nitzat pel Club Futbol Sala Atlètic 

Almendra, es va suspendre per 
falta d’equips i es farà els dies 14 i 16 
de juliol al pavelló Blume.

Una de les reformes estrella és 
la zona infantil, amb la major àrea 
de jocs infantils del municipi i un 
paviment de cautxú de 30 metres 
de diàmetre, que ofereix una major 
seguretat en cas d’una caiguda 

eventual, i està adaptada a infants 
amb deficiències visuals, psíqui-
ques i motrius. La principals atrac-
cions són un castell gegant amb jocs 
combinats, un joc d’aigua adreçat a 
infants majors de 4 anys, i un gron-
xador de cistella que pot acollir 
simultàniament fins a 8 usuaris.

L’especialització d’usos als 

diferents espais de la plaça es com-
pleta amb una zona lúdica dedicada 
a la gent gran, que compta amb 
dues pistes de petanca. 

Ja a les 18.30 h. l’Always Drin-
king Marching Band va irrompre a 
la plaça amb el xou musical Quina 
barra format per un clown i una 
banda de jazz. 
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Bona nota a la selectivitat

L’alcalde de la vila, Ignasi 
Giménez, va ser un dels repre-
sentants municipals que dijous 
de la setmana passada van 
signar el Pacte d’alcaldes per 
l’energia. La signatura, que va 
tenir lloc a la seu del Consell 
Comarcal, formalitza una 
moció que es va aprovar al ple 
municipal de Castellar el mes 
d’octubre, i a través de la qual 
el consistori adquiria tres com-
promisos: arribar a l’any 2020 

  Redacció

  La d’aquest any ha estat l’última selectivitat amb aquest format. || J. GRAELLS

emetent un 20% menys de CO2; 
fent servir un 20% d’energies 
renovables; i reduir el consum 
energètic en un 20%. 

Aquest compromís és 
d’àmbit europeu, i la Diputació de 
Barcelona ha adquirit el compro-
mís de gestionar-ho a la província. 
Ara per ara, un total de 91 muni-
cipis barcelonins s’han adherit al 
Pacte, el que suposa el 82% de la 
població total de la província. La 
iniciativa, que és d’abast europeu, 
està tenint un seguiment força 
destacat a la resta de l’Estat i 
també al continent.  

Ja fa uns dies que els estudiants de 
segon de batxillerat van conèixer 
les notes de la Prova d’Accés a la 
Universitat. Els exàmens han anat 
bé arreu de Catalunya, on s’hi han 
presentat més de 24.000 alumnes, 
i més del 93% ha aprovat. A Cas-
tellar els percentatges també han 
estat bons, inclòs per sobre de la 
mitjana de la comarca, on el per-
centatge d’alumnes aprovats ha 
estat del 92,8%.

Dels 47 alumnes de l’IES 
Puig de la Creu, que es van pre-
sentar a les proves tots les han 
superades. Un percentatge del 
100%, que ve a demostrar que les 
temudes proves no són tan com-
plicades com sembla. El director 
de l’IES, Josep Blasco, considera 
que la selectivitat és necessà-
ria, “perquè ajuda a distribuir 
les necessitats educatives uni-

 Cristina Domene

versitàries i és una garantia 
que les coses es fan ben fetes”. 
La majoria d’alumnes de l’IES 
Puig de la Creu podran cursar la 
carrera que van triar en primera 
opció. Enguany, la demanda del 
centre se centra en la biologia.

 A l’altre institut de la vila, 
l’IES Castellar, només han suspès 
dos alumnes dels 47 presentats. 

Teresa Ochagavía, coordinadora 
de batxillerat de l’IES Castellar, 
afirma: “A diferència del que 
esperaven, català i castellà han 
estat les assignatures comunes 
amb més nota. La més fluixa ha 
estat química”. 

La coordinadora explica 
que les notes aquest any són més 
bones que les de l’anterior. 

Es formalitza el 
Pacte d’Alcaldes 
per l’Energia

  Els alcaldes i alcaldesses que van signar el pacte dijous passat. || cEdidA

14 multes per excés de soroll
La campanya de control de sono-
metria que l’Ajuntament de Caste-
llar va dur a terme el passat mes 
de juny es va tancar amb 14 sanci-
ons. En les dues setmanes que va 
durar la campanya, es van efec-
tuar un total de 90 controls de 

sonometria a ciclomotors i moto-
cicletes, dels quals només 14 van 
registrar nivells per sobre del que 
permet la llei. Els sancionats tenen 
un termini de 15 dies per solven-
tar el defecte, i si ho fan, la sanció 
queda sense efecte.

A més d’aquest control, la 
Policia Local també controlava l’ús 
de casc, tot i que per aquest motiu 
no s’ha posat cap multa. Sí es van 
posar sis denúncies a vehicles 
que no havien passat la ITV en el 
termini reglamentari. || REdAcció 
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L’entitat La Hermandad 
clou els cursos d’àrab

  Cristina Domene

L’entitat cultural La Hermandad, 
creada a la vila l’any passat, ha 
acabat el curs. L’associació que 
treballa pels drets i la difusió de 
la cultura del col·lectiu de marro-
quins ha desenvolupat, amb la col-
laboració de la Regidoria d’Immi-
gració, dos cursos d’àrab. 

Les classes van començar 
el passat abril i es van formar 
dos grups, un de nens i un altre 
d’adults. El que han après uns i 
altres, però, ha estat diferent. El 
president de l’associació, Abda-
llah Lagissiyer, explica que els 
8 nens han après l’alfabet i els 
números en àrab: “L’objectiu 
és que aprenguin a llegir i a 
escriure”. 

El curs d’adults ha estat 
format per 17 persones. “Els 
adults prefereixen aprendre 
l’àrab per so. El mètode que 

fem servir és el següent: primer 
diem la paraula en àrab i els 
alumnes escriuen el so amb l’al-
fabet llatí”. El que aprenen és 
l’idioma comú, el que s’entén en 
qualsevol país àrab.

El cursos d’enguany han 
arribat al seu final, però La Her-
mandad continuarà amb les 

classes el proper curs. També  
desenvoluparan altres activitats. 
“Al novembre volem fer una 
festa per celebrar el naixement 
del nostre profeta i convidar a 
tot Castellar”. De cara al proper 
curs volen posar-se en contacte 
amb el Servei de Català  per tre-
ballar conjuntament. 

25 alumnes s’han familiaritzat amb la llengua gràcies als dos cursos oferts

 Lagissiyer ensenya les lletres àrabs als grup dels nens || J. GRAELLS

Com és habitual, el pas de Sant 
Joan marca l’inici de la progra-
mació d’estiu de Ràdio Caste-
llar. Per aquest motiu, des del 
passat dilluns, 29 de juny, i fins 
el proper diumenge dia 4 d’oc-
tubre Ràdio Castellar ofereix 
una graella modificada. 

El més destacat d’aquesta 
programació és el manteniment 
de les dues edicions de L’Infor-
matiu els mesos de juliol i setem-
bre, a les 13.30 i a les 20 hores, 
amb un parèntesi de l’espai 
d’opinió La tertúlia. També es 
podran escoltar, en format més 
refrescants, els espais musicals 
de matí i tarda, amb la corres-
ponent agenda cultural cada 
hora.

Quant al magazín Dotze, 
seguirà en antena tot l’estiu; al 
juliol serà presentat per Carla 
Sanmartín, tot i que amb el 
Mingu Clasquerit de vacances. 
Precisament, avui mateix, el 

Programació d’estiu 
a Ràdio Castellar

magazín té previst  (13.30 h) sorte-
jar entre els seus oients un micro-
ones gentilesa d’Electrodomès-
tics Juárez Euronics. A l’agost, el 
Dotze d’estiu oferirà una selecció 
dels millors moments de tota la 
temporada, mentre que a l’octu-
bre serà conduït per Carles Díaz. 

La resta de programació de 
col·laboradors, que es concen-
tra a la franja nocturna i el cap 
de setmana, farà un parèntesi 
de vacances aquest estiu, però 
l’emissora oferirà una selecció de 
programes emesos aquesta tem-
porada. La nova temporada de 
Ràdio Castellar començarà, amb 
novetats diverses, a principis del 
mes d’octubre. 

  Redacció

PISCINA D’ESTIU A SANT FELIU DEL RACÓ

ENTITATS

Del 24 de juny al 14 de setembre
Horari piscina: d’11 a 19 h
Horari instal·lacions: de 10 a 20 h

Del 29 de juny al 31 de juliol

Torneig solidari amb el poble sahrauí

+ INFO:

699 03 92 67 (Eduard) i www.castellarvalles.cat

Castellar amb el poble sahrauíCasino del RacóACC de CastellarCasino del Racó

Cada dimecres
trobaràs una oferta especial del dia 
als establiments de l’ACC adherits a 
la campanya.
Per donar-la a conèixer, cada
establiment col·locarà al seu
exterior un cartell que
s’identificarà amb la imatge dels 
Dimecres bojos i que contindrà la 
informació concreta de l’oferta.

Inscripcions obertes tot el
mes de juliol! 

Edats: de 4 a 12 anys 

Horaris: de 9 a 13.30 h
 (dinar no inclòs)
 o de 9 a 15 h (dinar inclòs) 

Possibilitat d’acollida de 8 a 9 h

Dia: 11 de juliol 
Horari: de 9 a 21 h 
Lloc: camp de futbol Pepín Valls 
Preu per equip: 150 €.
Places limitades. 
Es garanteix un mínim de 4 partits. 
Hi haurà servei de bar i zona habili-
tada per a nens.

DIMECRES BOJOS ESPLAI D’ESTIU I TORNEIG SOLIDARI 
DE 12 HORES DE 
FUTBOLInstal·lacions: piscina, piscina 

infantil, frontó, pista poliesportiva, 
ping-pong i servei de bar.

Preu entrada: 5 € (els menors de 4 
anys, entrada gratuïta).

Abonament mensual individual: 30 €
 5 entrades: 15 €

Tiquet convidat soci: 3 €

Consulta també les quotes d’abona-
ment per a tot l’estiu.

+ INFO:

www.acccastellar.com

+ INFO:

www.fit.cat, info@fit.cat, tel. 937 215 154 

(Julián, a partir de 17 h) o fax 937 212 042.

+ INFO:

i inscripcions 647 661 378
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Un oli acabat de premsar

 La Masia de Can Bogunyà té un hort amb fruita i verdura. || JOSEP GRAELLS

La masia de Can Bogunyà data de l’any 1750. 
Actualment, continua la seva activitat d’horta 
i també manté viu un trull d’oli, que està actiu 
entre els mesos de novembre i gener. 

La família Torras és la propietària de 
la masia i s’ocupa del manteniment dels 
horts, la venda dels productes i del premsat 
de les olives, però no de la seva producció. 
A més d’elaborar oli, també tenen i venen 
verdura i fruita fresca, sucs naturals i con-
serves de tomàquet, llegums, fruita seca i 
algunes herbes aromàtiques.

De l’hort, se n’ocupa Josep Maria 
Llauger, el gendre de la família. Ell explica 
que a l’hort hi és tot l’any:  “Funcionem 
amb gota a gota. I si hi ha alguna verdura 
que no tenim, o bé que se’ns ha acabat, la 
busquem a l’horta d’altres pagesos amb 
qui mantenim contactes”.

Llauger també s’encarrega del procés 
d’elaboració de l’oli. “Nosaltres hi posem 
la maquinària i la feina, el client porta les 
olives, ens ajuda durant el procés, s’es-
pera força estona, paga i  s’emporta l’oli”.

El procés d’elaboració d’oli es remunta a 
l’any 1929, quan el molí va començar a moldre. 
“Es feia oli per casa però no per vendre”, 
comenta Llauger. Durant la Guerra Civil 
hi havia un altre molí a Castellar del Vallès 
que feia oli. “Quan va acabar la guerra es 
va construir una altra pedra per aixafar 
i es va començar a moldre no només per 
consum propi sinó també per d’altres 
pagesos, a Can Bogunyà”, afegeix Llauger. 

El trull d’oli ocupa tota una sala de la 

 Marina Antúnez
masia i consta de diverses parts mecàniques 
que permeten tot el procés del premsat. D’en-
trada, hi ha una bàscula on es pesen les olives 
que porta cada productor, quan arriba per 
aixafar-les. A continuació, aquestes olives es 
col·loquen a la tramuja,  on s’empassen i són 
transportades cap amunt, fins que cauen 
avall a les moles. Aquestes grans pedres 
aniran aixafant el fruit  fins a formar una 
pasta, “com si fos olivada però amb pinyol”, 
diu Llauger. Aquesta pasta cau a una pica. 
Després, es posa tota a l’anomenada bate-
dora, que és un recipient molt gros, circular, 
folrat amb al bany maria, que s’escalfa fins els 
25 ºC, fent servir la llenya com a combustible. 
La temperatura es mesura a ull.

El procés de premsat continua ja a la 
premsa, on es va  formant una columna de 
cofins d’espart (filtres per transmetre uni-
formement la pressió) amb la pasta de les 
olives dins, fent capes i pressionant amb la 
mateixa  premsa.

A continuació, comença la decantació 
de l’oli, per separar-lo de la pasta. Finalment, 
es treuen  dels dipòsits on ha anat caient l’oli, 
s’agafen els recipients per posar-lo dins i 
s’entrega els producte final al client. 

“Pel procés d’elaboració d’oli que 
fem nosaltres calen unes tres hores. 
En un dia podem premsar entre 1.500 i 
2.000 quilos d’olives”, explica Llauger.  Es 
premsen, principalment, les varietats blan-
queta, blanc roig, arbequina i del país. Tot i 
que l’oli de Can Bogunyà no etiqueta, a les 
botigues convencionals s’informa de la qua-
litat i tipus d’oli, on s’especifica si és verge, 
verge extra, refinat o d’orujo. L’oli obtingut 
depèn, sobretot, de la qualitat de l’oliva.  A l’esquerra, la premsa d’oli. A la dreta, les moles per aixafar les olives. || J.G.

La masia de Can Bogunyà manté actiu un trull d’oli on es premsen les olives de diversos productors de Catalunya
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La flama del Canigó, també a Castellar

Els membres del Club Atlètic Castellar (CAC) van ser els encarregats de 
portar la flama del Canigó a la vila. Van recollir-la prop de la masia de Can 
Brunet i la van portar fins a la plaça Calissó.
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Per a Josep Clarà

Acampada jove

Els calés 
que no arriben

La pedrera

Injust comiat

 Jordi Taló

 Associació de Veïns del Racó

 Vane Rus i Alba Martí

Diables de Castellar

 Bombers voluntaris-SERNA-AdF 113

 casal catalunya

 Oriol Papell

Volem felicitar els Diables de  
Castellar pel seu 30è aniversari 
i per la bona organització que 
es va dur a terme durant tota la 
festa del passat cap de setmana. 
Aprofitem per animar-vos a 
tirar endavant amb les activi-
tats que realitzeu, ja que enti-
tats com la vostra fan poble. I 
només recordar que per qualse-
vol cosa podeu  comptar amb la 
nostra col·laboració. MOLTES 
FELICITATS!

El Casal Catalunya està de dol. En 
Josep Clarà Vilar ha mort després 
de patir una cruel malaltia, a l’edat 
de 73 anys.
Josep era el nostre director de la 
secció de Teatre, sota la seva direc-
ció el grup de teatre va afrontar 
reptes importants, va transformar 
unes persones d’una certa edat en 
artistes de primera línia, el seu saber 
estara l’escenari, la seva alegria, el 
seu entusiasme els va transmetre 
a tot l’equip. La prova és el resultat 
de les moltes representacions que 
ha dut a terme el grup de teatre del 
Casal Catalunya de Castellar.

Jove, un festival ludicofestiu i 
polític, que s’organitza cada juliol, 
on els joves catalans poden passar 
3 dies de desconnexió, formació i 
festa. Enguany l’Acampada Jove, 
però, es trasllada de Sant Celoni 
a Montblanc. Podeu comprar les 
entrades al Bar Cali, o per inter-
net. Més informació a www.acam-
padajove.cat. Us hi esperem!

L’Associació de Veïns del Racó 
vol expressar el seu absolut desa-
cord  amb les acusacions realitza-
des pel Tinent d’alcalde de territori 
i regidor d’Atenció a les Urbanit-
zacions,  Aleix Canalís, en el ple 
de l’Ajuntament de Castellar de 
dimarts passat. Aviat farem un 
comunicat per explicar la nostra 
versió sobre les negociacions que 
s’han fet entorn del conveni de la 
Pedrera de Vallsallent i el conveni 
de millora de la xarxa d’aigua 
potable a la Urbanització el Racó.
Volem també destacar  que,  iròni-
cament, el senyor Canalís es l’in-

Portem 1.095 dies pendents d’una 
sentència del TC i gairebé  450 dies 
esperant els calés que ens deuen 
des de Madrid. Que està passant? 
No hi ha veritats absolutes, però 
si realitats objectives. I aquestes 
xifres demostren moltes coses. 
1. La qüestionable legitimitat i lega-
litat d’un òrgan de l’Estat que no és 
capaç de dictar una sentència que 
respecti l’Estatut –aprovat amb 
referèndum-. 
2. El govern central ni per més 
compromís institucional davant 
el poble de Catalunya és capaç de 
respectar un acord.  
3. La incapacitat del govern català 
de liderar de forma diligent un 
procés de negociació –i això que 
són tots del mateix partit-. 
4. La declaració solemne del pre-
sident Montilla davant el Parla-
ment de Catalunya a favor dels 
seus amics a Madrid abans que un 
front comú català per reclamar els 
diners que són nostres.
5. Podríem suavitzar la crisi a Cata-
lunya si tinguéssim els calés que no 
ens arriben. Si Montilla fos capaç 
de negociar el finançament que 
recull l‘Estatut: 
- 230.000 estudiants podrien tenir 
una beca per transport gratuït de 
metro, rodalies, bus o ferrocarril. 
- 100.000 joves podrien tenir una 
beca salari de 6.000 €/any per anar 
a la universitat.
- 25.000 joves emprenedors podrien 
tenir una ajuda de 18.000€/any per 
la creació d’una PIME.
- 150.000 joves podrien tenir una 
ajuda habitatge de 500€/mes per 
lloguer o hipoteca.
Això avui només són xifres que per 
desgràcia del Tripartit i del PSOE 
no són realitats. Mentre els calés 
no arriben...

Com aprofitarà les 
rebaixes d’estiu?

EL DILEMA

Estava esperant les rebaixes 
per comprar roba i portar-la  
als meus fills al setembre a 
Bolívia. Tinc un pressupost 
de 200 euros per gastar-me.

Mirta Palacios
Mestressa de casa

La propera setmana és el 
meu aniversari i els meus 
pares i jo aprofitem les rebai-
xes pels regals. Entre tots 
comprarem una minicadena 
i una televisió amb TDT.

Cristina Aros
Pensionista

Amb la crisi aprofitaré les 
rebaixes més que mai, sobre-
tot per comprar coses que 
necessito i que estan bé de 
preu. 

Gloria Cedeño
Mestressa de casa

El CBC, que consideràvem que era 
el nostre club de bàsquet de tota la 
vida, fa uns dies ens va comunicar 
que no comptaven amb nosaltres 
pel sènior femení de la temporada 
2009 – 2010. Després de més de 12 
anys dedicats al bàsquet en aquest 
club: entrenaments, partits, des-
plaçaments al cap de setmana... i 
tot l’esforç i sacrifici que comporta 
formar part de l’entitat, han justifi-
cat la nostra marxa per manca de 
tècnica i compromís. Falta de com-
promís? 15 anys no són prous per 
demostrar l’entrega al club? Potser 
no, o és que hi ha altres motius?
Cal aclarir, que el CBC rep subven-
ció de l’Ajuntament de Castellar del 
Vallès, per tant creiem que seria 
lògic potenciar els jugadors de casa. 
En el sènior de la pròxima tempo-
rada només hi haurà dues jugadores, 
d’edat sènior, que siguin del poble. 
Fa unes setmanes, en aquest set-
manari el club va publicar que 
confiarien en la gent de casa i han 
fet fora a dues de les tres perso-
nes més antigues que quedaven al 
sènior femení. No és el primer cop 
que fan fora a jugadors que fa tants 
anys que formen part de la casa; 
sembla que encara no han après 
que aquestes persones són les que 
senten els colors. Ens sap molt 
greu que després de tants anys 
se’ns hagi acomiadat en un trist 
minut i no hàgim rebut cap adéu 
per part de cap membre del club. 
Tants bons records, espatllats per 
un amarg final. Estem decebudes. 
Per últim, agrair a gran part de la 
gent que ens hem creuat durant 
aquesta etapa de la vida, que ara 
s’ha acabat, sobretot a les com-
panyes d’equip i als nostres fidels 
seguidors. Gràcies.

terlocutor de l’Ajuntament amb 
les urbanitzacions. Irònicament 
perquè ha expressat per activa i 
per passiva,  només cal accedir al 
seu blog per comprovar-ho (http://
aleixcanalis.blogspot.com), el seu 
rebuig a les urbanitzacions. Creiem 
que amb aquests prejudicis davant 
un fet territorial consolidat, agradi 
o no,  el diàleg i les negociacions són 
difícils.
Un 20% del total de la població  
viu  fora del nucli urbà. Pel senyor  
Canalís aquests ciutadans compten 
o no com a tals? Les paraules que 
va expressar en el Ple i  que com 
a veïns no podíem rebatre, ja que 
érem públic silenciós, van ser molt 
dures i no s’ajusten a la veritat. 
Demanem disculpes a la resta dels 
grups municipals,  però no ens va 
quedar més opció que marxar de la 
Sala de Plens.

Un cop més, i ja fa més de 10 anys, 
les JERC organitzen l’Acampada 
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Salut mental. No és 
prou important?

 M. Mercè Carbonés*

E

ZA

Dos anys 
de mà estesa

vui només vull fer 
una mica de pro-
paganda cultu-
ral castellarenca. 

Hi ha un grup de punky (més o 
menys punky) que té un 33.3 % 
de membres castellarencs. El 
membre es diu Albert Alegre, i 
la banda es diu ZA. Una banda 
amb poca (nul·la) projecció 
dins el poble, però amb un èxit 
espaterrant fora del poble. Des 
del Sónar de Barcelona, fins a 
Madrid, Andalusia i parte del 
extranjero. Ara mateix recordo 
que l’Albert, aquest músic, volia 
fer una música concreta, punky 
sense aturadors, i senzillament 
em va semblar, a aquella època, 
que va decidir deixar el nostre 
poble i fer les amèriques. En 
aquest cas, fer les amèriques va 
ser tan senzill com anar a viure 
a Gràcia (actual Barcelona) i 
començar a tocar amb els seus 
futurs companys de ZA. Primer, 
només volia tocar el baix elèctric 
i fer punky boig i sense atura-
dor. Avui dia, els ZA ja han creat 

una escola que comença i acaba 
en ells mateixos i que, no, no 
té aturador. Si els busqueu per 
Internet trobareu grans quan-
titats de materials seus, vídeos, 
cançons i ressenyes sobretot. 
Tothom els deixa bé, per l’aire. 
Tothom crida amb bogeria als 
seus concerts de Madrid i Bar-
celona, entre d’altres llocs. Ja 

han gravat, com a mínim, tres 
discos en el circuit comercial. 
Aviat aniran a gravar més mate-
rial als Estats Units d’Amèrica, 
allà on van anar altres grups ja 
famosos com Afraid To Speak In 
Public o The Cheese / Les Aus.
Si em poso mitòman, jo també 
podré dir-vos que “jo anava amb 
ell a la Vallesana, m’explicava 

  Óscar Rocabert

  Rafa Homet*

  Za... s!. || JOAN MuNdEt

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

A

F

que volia deixar la seva feina a 
la piscina i que volia muntar una 
banda de punky, fos com fos, by 
any means necessary”.
Ara ja ho ha fet. ZA són recone-
guts arreu i no sembla que hagin 
de parar. Des de Castellar, un 
reconeixement a l’Albert Alegre 
i els seus dots d’autosuperació. 
Power ZA! 

l passat divendres 26 
de juny vam poder 
assistir a la conferèn-
cia que va organit-

zar Suport Castellar i que parlava 
dels pisos assistits per persones 
amb problemes de salut mental.
La conferència va ser presentada 

per 3 professionals, 1 psicòloga, 1 
educadora social i 1 treballadora 
social, a qui cal felicitar per la 
tasca que estan fent a Sabadell.
El que ens va decebre més va ser 
la falta d’assistència de públic a la 
xerrada i el fet que no hi hagués 
cap representat de l’equip de 
govern del nostre Ajuntament.
El tema és prou important. Saba-
dell en aquests moments disposa 
de 2 pisos assistits,  amb capacitat 
per a 4 persones cadascun. Nois i 
noies que gràcies a l’ajut de pro-
fessionals poden demostrar que 
són capaços de ser autosuficients 

i portar una vida com molts de 
nosaltres, fent coses tan senzilles 
com fer-se el llit, tenir l’habitació 
en ordre, fer el menjar, recollir la 
taula, fer el dinar, posar la renta-
dora, baixar les escombraries…i 
tot això sense ajuda, perquè són 
capaços de fer-ho i això és molt 
gratificant per tots ells, és un pas 
endavant perquè aquestes per-
sones es puguin integrar una 
miqueta més en aquesta societat 
ja que hi tenen tant dret com qual-
sevol de nosaltres.
Però quan parlem de salut mental, 
sembla que no és un tema prou 

important, potser perquè hem 
tingut la sort de néixer sense cap 
discapacitat?, perquè hem tingut 
la sort de no tenir ningú a prop 
amb discapacitats?, Segurament, 
però això no ens ha de fer oblidar 
que sí que hi ha gent que hi ha 
nascut i per tant s’ha de lluitar 
perquè la seva vida sigui el més 
semblant possible a la nostra. I 
més si volem governar per tots i 
fer titulars a la premsa.
Felicitem Suport Castellar per 
tota la tasca que està fent. 

* Regidora de CiU

a dos anys el PSC 
assumia el govern de 
Castellar. En aquell 
moment nosaltres ja 

afirmàvem que “Serem una oposi-
ció amb propostes, no desqualifica-
rem per sistema ni caurem en pro-
vocacions ni entrarem en discussions 
banals, volem demostrar que una 
manera de fer política amb majús-
cula és possible”. I ho continuem 
mantenint, malgrat els resultats: les 
propostes que presentem acostu-

men a ser sistemàticament igno-
rades i, sovint, fins i tot ridiculit-
zades, encara que el temps ens 
acabi donant la raó, com en el cas 
del Pacte Local d’Infraestructures 
Educatives.
Ara fa un any valoràvem els primers 
dotze mesos d’alcaldia socialista i 
refermàvem la nostra aposta per 
una política de mà estesa i propos-
tes amb voluntat de consens i de 
millorar la qualitat de vida dels cas-
tellarencs i castellarenques.
Parlàvem de l’aprovació dels Con-
sells de Cultura, la Taula de Mobili-
tat... a proposta d’Esquerra. Espe-
ràvem amb il·lusió el Consell de 
Comunicació. Amb la mà al cor, 
vist com el PSC de Castellar fa fun-
cionar els Consells, potser hauria 
valgut més la pena que ens ho 
haguéssim estalviat. Parlàvem 
també del compromís de l’equip de 
govern de traslladar el transforma-
dor de la Plaça Major, transforma-
dor que no s’ha mogut ni un pam. 
D’això en fa un any.
Avui continuem amb el mateix 
esperit constructiu i de col-
laboració, malgrat el PSC s’es-
timi més governar en solitari amb 
l’ajuda d’un trànsfuga que no pas 
negociar acords. Trànsfuga que 
ha permès aprovar posar la setena 
escola a les Pistes d’Atletisme, 
tirar endavant les Àrees Resi-
dencials Estratègiques, les ARE. 
Sembla una broma de mal gust, 
però l’equip d’Ignasi Giménez creu 
que ara Castellar necessita cons-
truir prop de 600 pisos nous. Per 
cert, també van rebutjar fer una 
consulta popular per veure què en 
pensa el poble.
Probablement, l’arribada del tren 
a Castellar és un dels debats més 
importants que haurem de tenir 
els propers anys. Això no quadra 
amb les negociacions mig d’amagat 
que l’Ajuntament i el Departament 
d’Obres Públiques tenen des de fa 
mesos. Quan presentin el projecte, 
els castellarencs i les castellaren-
ques ben poca cosa hi tindrem a dir.
En un moment tan dur per a molts 
dels nostres convilatans, que estan 
patint pel seu futur degut a la situ-
ació econòmica, necessitaríem 
més que mai una política clara, 
un lideratge fort i una estratègia 
que marqués un camí. És molt sig-
nificatiu que les valoracions que 
han fet els regidors als seus blogs 
personals d’aquesta mitja legisla-
tura només siguin la de felicitar-se 
per haver guanyat les eleccions. 
Lamentablement, no hi ha cap pro-
jecte nou a oferir.
Esquerra és la quarta força política 
del poble, les urnes van deixar molt 
clar qui ha de tenir la responsabi-
litat de governar. Nosaltres con-
tinuem amb la mà estesa, passi el 
que passi, perquè la nostra il·lusió 
no s’ha esvaït i continua sent la del 
primer dia. 

* President secció local ERC
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TERMINI DE
PAGAMENT DE L’IBI
Pagament (període voluntari) 
de l’Impost sobre Béns
Immobles, fins al 6 de juliol.

+ INFO:
Organisme de Gestió Tributària de la 
Diputació de Barcelona
Ajuntament - passeig Tolrà, 1.
Telèfon 93 747 32 11

La Policia Local s’ha adherit a 
una campanya de control
d’alcoholèmia que tindrà lloc
entre els dies 6 i 19 de juliol
i que està impulsada pel Servei 
català de trànsit.

durant aquesta campanya,
també es faran, en cas que hagi 
indicis, controls de consum de 
substàncies estupefaents.

CONTROLS
D’ALCOHOLÈMIA

HORARIS D’ESTIU
SERVEIS MUNICIPALS

PREINSCRIPCIÓ
CURS PQPI

EL TAULELL

MECÀNICA I SOLDADURA
Adreçat a joves de 16 a 21 anys 
que no tinguin l’ESO.
inici del curs: Setembre 2009
Final de curs: Juny 2010
durada: 899 hores

Del 26 de juny
al 10 de juliol

+ INFO:

DPEiO: c. Sant Llorenç, 7

(Cal Botafoc) - 93 714 42 06

i Regidoria d’Educació: Cal Massaveu

c. Església, s/n - 93 714 90 35

Servei d’Atenció Ciutadana
de l’1 de juliol al 14 de setembre, 
de dilluns a divendres,
de 8.30 a 15 h.

Recepció Ajuntament
Juliol: de dilluns a divendres,
de 8.30 a 20 h.
dissabtes, de 9 a 13 h.
Agost: de dilluns a divendres,
de 8 a 15 h.

Biblioteca Antoni Tort
de l’1 de juliol al 15 de setembre 
dilluns, dimecres i divendres, 
matins de 9.30 a 14 h 
dimarts i dijous, matins de 9.30 
a 14 h i tardes de 17 a 20.30 h

Oficina Municipal d’Informa-
ció al Consumidor (OMIC)
tancat del 23 de juliol
al 23 d’agost.
Resta de dies, horari habitual
(dimecres i dijous, de 9 a 13.30 h).
visites concertades trucant
al 93 714 40 40.

Servei de Recaptació
Horari habitual
de dilluns a divendres,
de 8.30 a 14.30 h

Casal Catalunya i Casal d’avis 
de la plaça Major
Horari habitual, de dilluns a diu-
menge de 10 a 13 h i de 15 a 19 h

Regidories de Cultura, Lleure i 
Educació 
Horari d’atenció al públic fins al 
15 de setembre: de dilluns a
divendres de 9 a 14 h 

Servei de català
Horari d’atenció al públic fins al 
15 de setembre: de dilluns a
dijous de 10 a 13 h
El servei estarà tancat del 10 al 
30 d’agost, ambdós inclosos.

Arxiu Municipal
tancat del 13 al 20 de juliol i del 
10 d’agost al 4 de setembre. 
Resta de dies, obert de dilluns a 
divendres, de 9 a 13 h.

L’Altraveu i ERC 
trenquen la unitat 

contra el 
terrorisme

Falta de voluntat

  Grup Municipal Socialista   L’Altraveu

amentem que l’agru-
pació d’electors L’Al-
traveu i Esquerra 
Republicana de Cata-

lunya hagin trencat la unitat de 
les forces democràtiques de 
Castellar en la condemna del 
terrorisme d’ETA. Ambdues 
forces polítiques no es van voler 
sumar a la moció de rebuig al 
darrer atemptat d’ETA i de 
suport a les institucions demo-
cràtiques aprovada dimarts pel 
Ple municipal. La raó és que 
es neguen a donar suport als 
Cossos i Forces de Seguretat de 
l’Estat en la seva lluita contra 
el terrorisme perquè conside-
ren que vulneren els drets fona-
mentals dels ciutadans.
Els i les socialistes de Castellar 
considerem que la feina dels dife-
rents cossos de policia és, preci-
sament, bàsica per a la protec-
ció dels drets fonamentals dels 
ciutadans. També creiem que 

n el ple municipal del 
passat dimarts es va 
portar a votació una 
moció presentada per 

l’equip de govern per condemnar 
el darrer atemptat d’ETA al País 
Basc. L’Altraveu es va abstenir en 
la votació per falta de voluntat polí-
tica per arribar a un consens en 
el text presentat. Com molts dels 
temes que portem a ple, vam sol-
licitar al govern municipal la intro-
ducció d’esmenes a la moció i la 
consecució d’un text consensuat 
per tots els grups municipals. La 
nostra sorpresa va ser la negativa 
rotunda a qualsevol modificació: 
el senyor alcalde ens va dir que del 
text no es podia tocar ni una coma. 
L’assemblea de L’Altraveu con-
demna i rebutja tot tipus de violèn-
cia, i com no l’assassinat d’Eduardo 
Puelles, i mostra solidaritat cap a les 
famílies de víctimes que pateixen al 
País Basc. Tot això perquè estem 
en contra de la violència ja que la 
vida és el primer dels drets univer-
sals. Tot això també perquè estem 
a favor de la llibertat de viure en 
pau, a favor de viure sense haver de 

l’emparament de la violència 
per part d’organitzacions polí-
tiques i/o mitjans de comunica-
ció no té res a veure ni amb la 
llibertat ni amb la democràcia, 
sinó tot el contrari. El Tribunal 
d’Estrasburg de Drets Humans, 
per cert, també s’acaba de pro-
nunciar en aquest sentit.
Ens ha sorprès la posició 
d’ERC, oposada a la doctrina 
d’aquest partit a nivell nacio-
nal. No fa ni dues setmanes que 
ERC va firmar, al Congrés dels 
Diputats, una declaració de 
condemna per l’últim atemp-
tat d’ETA que diu el següent: 
“Queremos manifestar a todos  
los miembros de la Policía Naci-
onal y del resto de  las Fuerzas 
y Cuerpos de Seguridad del 
Estado nuestro reconocimiento 
por la labor abnegada que rea-
lizan cada día y por el sacrifi-
cio permanente en defensa del 
Estado de Derecho”. Una clara 
contradicció.
En definitiva, els i les socialis-
tes de Castellar convidem l’Al-
traveu i la secció local d’ERC 
a rectificar la seva posició 
radical en aquest tema, que 
només aconsegueix fer el joc als 
defensors de la violència com a 
mètode per a assolir objectius 
polítics. 

L
E

mirar sota el cotxe, a favor de no haver 
de patir per ser torturat o detingut 
injustament, a favor de poder votar a 
qui més ens agradi, a favor de poder 
triar a quin país volem viure.
Des de L’Altraveu no podíem admetre 
acceptar el darrer punt de la moció 
en que es donava suport a les forces 
i cossos de seguretat de l’estat en la 
seva lluita contra ETA.  La lluita anti-
terrorista a l’Estat espanyol ha estat 
àmpliament denunciada per viola-
ció de drets i llibertats fonamentals 
per part d’organismes internacio-
nals i associacions de drets humans. 
Sense anar més lluny, el senyor 
Martin Scheinin, Relator especial 
sobre la protecció de drets humans 
en la lluita contra el terrorisme de 
l’ONU, va alertar -després de la 
seva visita oficial a l’Estat espanyol- 
del greu perill que es corre en una 
democràcia quan es fa un ús exten-
siu del concepte de delicte de terro-
risme per penalitzar activitats que 
no constitueixen i no guarden sufi-
cient relació amb actes de violèn-
cia greu. El Relator en aquest sentit 
afirmava que “quan es comença a 
caure per aquesta pendent es corre 
el risc de conculcar molts drets”. Cap 
persona que cregui en l’estat de dret 
pot recolzar la pràctica de la tortura, 
les il·legalitzacions de partits polí-
tics i organitzacions socials, el tanca-
ment de mitjans de comunicació i un 

llarg etcètera de practiques... pilars 
bàsics de la lluita antiterrorista 
espanyola.
Les persones que creiem en la reso-
lució dialogada i negociada dels con-
flictes mai ens cansarem de recor-
dar que de poc serveixen mocions 
d’aquest tipus si no ens posem a tre-
ballar de veritat per la pau. Segons 
els experts, el conflicte basc es de 
senzilla resolució i només es qüestió 
d’una mínima voluntat per totes les 
parts. Una solució d’aquest tipus 
ha de comptar, per suposat, amb 
una aturada dels atemptats, però 
també de les tortures (denunciades 
insistentment per l’ONU, Amnis-
tia Internacional i més de quaranta 
organitzacions de tot l’estat espa-
nyol), la repressió desmesurada i de 
l’anomenada “guerra bruta” .
Sembla ser que l’ancestral costum 
dels tirans neuròtics segueix vigent 
a la “España democrática”, i matar 
el missatger produeix un cert alleu-
jament entre els que pensen amb 
les vísceres. Avui parlar de l’exis-
tència d’un conflicte i assenyalar 
l’arrel d’un problema, treballar per 
la consecució de la pau a traves del 
diàleg i la negociació és criminalit-
zat. Nosaltres, tossuts, continua-
rem apostant per aquesta via. I no 
tan sols perquè creiem que sigui la 
millor sinó perquè estem conven-
çuts que es l’única possible. 
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La BTT va guanyant adeptes
 Jordi Mas

Castellar té una senyora prova 
de ciclisme. Només s’han fet dues 
edicions, però la de dissabte va 
tornar a deixar palesa la bona 
organització i el nom que estan 
agafant les 4 hores de resistència 
en BTT de Castellar del Vallès. La 
dada més notable és la participa-
ció: dels 10 equips participants en 
la primera edició, enguany s’hi 
han inscrit 25 equips, 75 corre-
dors en total.

A la prova, organitzada als 
voltants del Parc de Colobrers, 
no li va faltar nivell, ciclistes que 
participen en campionats cata-
lans i espanyols. Un dels protago-
nistes va ser Pep Tatché, campió 
del món de cicloestàtic, que va 
prendre part a la prova. La cursa 
la va guanyar l’equip de Bicisprint, 
que va completar 44 voltes en 
les quatre hores de cursa. Els va 
seguir un equip integrat per dos 
ciclistes de Castellar del Vallès: 
Àlvaro Herrera i José Martínez. 
Els primers classificats de cada 
categoria van rebre un suculent 
premi en forma d’embotits, coca 
i pernil.

L’organització, integrada 
per uns quants joves amics de la 
bicicleta amb el suport del Club 
Ciclista Bike Tolrà i de l’Ajunta-
ment de Castellar del Vallès, ja 
ha confirmat la continuïtat de la 
prova, també durant les mateixes 
dates. 

Josep Pons guanya la prova 
catalana dels 5000 metres

El veterà atleta del cAc es va 
imposar al campionat de catalu-
nya en la categoria de més de 60 
anys amb un temps de 20’57’’65.

L’Ajuntament rebrà els 
campions de Copa  

L’aleví ‘A’ de l’Hoquei club caste-
llar visitarà el consistori el dijous 
16 de juliol en motiu de la victòria 
a la final de la copa Generalitat.

Queda una setmana per
l’arribada del Tour de França

El dijous 9 de juliol el tour de 
França arribarà a catalunya amb 
la sisena etapa Girona- Barcelona. 
Serà en l’itinerari de divendres, la 

setena etapa que va de Barcelona 
fins a Andorra, on la comitiva de 
la ronda francesa passarà més a 
prop de castellar del vallès. cap a 
les 11 del matí és previst el pas per 
terrassa des de Rubí i en direcció 
a Montserrat per l’autopista c-58.

La prova registra 
més del doble de 
participants que en 
la primera edició

Les 4 hores de BTT
tenen assegurada 
la continuïtat a 
Castellar del Vallès
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Ivan Alba continua en forma i així 
ho ha demostrat al Campionat de 
Catalunya d’atletisme per catego-
ries júnior i promesa de Vic. L’at-
leta de Castellar es va proclamar 
campió en la prova del llançament 
de javelina amb una marca de 53 
metres i 62 centímetres. La bona 
actuació d’Alba el situen com un 
dels atletes amb més bones expec-
tatives en el món català dels llan-
çaments.

Paral·lelament, també a Vic, 
els altres grans protagonistes van 
ser els equips de relleus, que van 
aconseguir la medalla de plata 
tant en la prova llarga com en la 
curta. En el 4x100 l’equip format 
per Marc Gómez, Dani Gómez, 

  Jordi Mas
Víctor Candela i Albert Moreno 
va aconseguir la segona posició 
amb un temps de 44’’54 mentre 
que l’equip de 4x400, format per 
Arderius, Gómez, Moreno i Villar 
també va fer plata gràcies a la 
marca de 3’41’’31.

Els atletes castellarencs ja 
pensen en els propers compromi-
sos per seguir ampliant els èxits. 
Aquesta setmana es disputarà el 
Campionat d’Espanya promeses 
a Còrdoba, mentre que la següent 
es faran els campionats júniors a 
Mallorca.

entre els vuit millors || El CAC va 
participar per Sant Joan a la final 
del Campionat de Catalunya per 
equips a Manresa. Malgrat acabar 
últims, vuitens, van tenir l’honor 
de participar-hi per primer cop. 

Alba i els relleus 
triomfen a Vic

Ningú pot 
amb Rovira

Ni competint contra pilots 
amb dos anys més d’edat, Alan 
Rovira no perd la seva ratxa de 
victòries consecutives en tots 
els campionats en què parti-
cipa. Aquesta vegada era la 
primera prova del Campio-
nat Països Catalans a Banyuls-
sur-Mer, a la Catalunya Nord, i 
Rovira també va guanyar.

A causa del canvi de regla-
ment, Rovira va haver de com-
petir contra rivals de 8 anys 
d’edat -ell en té 6-, però tot i així 
només va fer dos peus en les 18 
zones de què constava el cam-
pionat. Alan Rovira va quedar 
per sobre d’un pilot francès 
de 8 anys, que va fer 15 peus, 
mentre que el tercer classificat 
en categoria promesa va fer 33 
peus. 

  Redacció

  L’equip de 4x100 relleus va ser segon a Vic. || cAc

  El pilot de l’Escuderia T3 Francesc Pèlachs negociant un revolt. || cEdidA

ATLETISME BIKE TRIAL

MOTOR

Francesc Pèlachs i Jordi Pujol van 
estrenar-se al circuit de Târrega 
amb un quart i un setè lloc respec-
tivament en la quarta prova pun-
tuable del Campionat de Catalu-
nya de l’especialitat.

Pèlachs, amb un Citroën 
Saxo, va pecar de la inexperiència 

  Jordi Mas
en la primera classificatòria i va 
cometre una errada en la primera 
corba que li va fer perdre posici-
ons. Tot i així, a la final va poder 
esmenar els errors comesos en les 
tandes prèvies assolint la quarta 
posició, tot i que si no hagués 
estat per un problema amb la 
caixa de canvis del seu cotxe el 
castellarenc hagués pogut acabar 
en tercer lloc.

D’altra banda, Jordi Pujol 
també va haver de patir els pro-
blemes d’un debut en un circuit 
desconegut. El pilot de l’Escude-
ria T3, amb un Car Cros, va arren-
car en quinzena posició a la final 
i després d’una gran sortida va 
poder escalar posicions. Pujol va 
arribar a rodar en cinquè lloc, 
però en les últimes voltes va caure 
fins el setè lloc final. 

Pèlachs és quart a Tàrrega

  Ivan Alba, el millor dels campionats en llançament de javelina. || cAc
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  L’aler castellarenc Lisard Ruiz ja ha renovat. || JOSEP GRAELLS

Lisard Ruiz ha renovat, i ja són 
nou els homes que s’ha assegurat 
Jordi Juste per a la temporada que 
ve. “M’agrada molt l’equip que 
està quedant”, opina el tècnic. 

  Jordi Mas

Lisard, de 25 anys, seguirà un any 
més al club de manera que ja són 
sis els jugadors que segueixen a 
l’equip respecte l’any passat.

Amb la continuïtat de l’aler 
castellarenc, la línia exterior 
queda coberta amb set jugadors 
i de moment tres altes: David 
Martínez, Albert Juanico i David 
Pino. “El més positiu és que dos 
d’aquests jugadors s’havien 
compromès si ens salvàvem a 
Copa, però també han accep-
tat el projecte de Primera Cata-
lana”, comenta l’entrenador del 
CB Castellar.

I és que, en opinió del tècnic, 
aquest projecte de dos o tres anys 
és interessant i “pot fer tornar 
l’equip a dalt en un any o dos”. 
El gran problema continua sent la 
posició d’ala-pivot. Des del club s’ha 
contactat amb diversos reforços, 

“M’agrada l’equip 
que està quedant”

però l’entitat no fitxarà amb presses 
ja que la majoria de la plantilla està 
assegurada, i també es poden utilit-
zar ajudes del sènior ‘B’.

planas segueix al femení || El 
club ha confirmat que la júnior 
Anna Planas ha renovat per l’en-
titat de manera que formarà part 
del sènior femení la propera tem-
porada. Planas, que havia tingut 
la possibilitat de jugar en equips 
júnior d’altres clubs, ha prefe-
rit quedar-se a Castellar així que 
ajudarà a completar la posició de 
base, en la qual només hi havia 
un efectiu amb l’equip que havia 
quedat configurat.

A hores d’ara el sènior femení 
queda compost de deu jugado-
res per començar la temporada el 
setembre, però no es descarta fer 
alguna incorporació. 

BÀSQUET

Onze jugadors. Jordi Costa només 
ha donat una baixa respecte 
l’equip d’enguany. Sito Ruiz serà 
l’únic jugador que no continu-
arà, a causa, segons el cos tècnic, 
de rendiment i de compromís. La 
resta segueix.

L’equip de la temporada que 
ve estarà format per dos porters: 
David Gutiérrez i Moisés Esteban, 
una nova incorporació que havia 
jugat al Martinenc de Primera 
Catalana. Dels jugadors de pista 
segueixen Ferran Tió, Javi García, 
Ruben Àvila, Félix Ayorinde, 

  Jordi Mas

Jaime Arias i Albert Garcia, a més 
dels tres fitxatges: Lluís i Carlos 
Baró, i el jove Àlex Màrquez.

A més, dos jugadors estaran 
amb mig peu al club. Un d’ells, 
David Pérez, tindrà un règim 

especial ja que no es pot compro-
metre al 100%, mentre que Ruben 
Fuertes es perdrà el principi de la 
temporada per motius personals i 
més endavant club i jugador pac-
taran la seva tornada. 

L’entrenador Jordi 
Juste, satisfet amb 
els nou jugadors que 
formaran el masculí

Lisard Ruiz segueix 
i només queda 
reforçar la posició 
d’ala-pivot

HOQUEI FUTBOL SALA

El vencedor de la primera edició de les 16 hores juvenils va repetir 
en la segona, celebrada el passat cap de setmana al pavelló Joaquim 
Blume. El Sabadell Team va vèncer a la final contra el Casa Andalucía 
per 6 a 1 en un torneig disputat entre sis equips. El Futbol Sala Cas-
tellar va arribar a les semifinals de la competició i va caure eliminat 
contra el campió.

Les 16 hores juvenils 
repeteixen campió

Costa tanca l’equip sènior

  Jordi Costa envoltat de jugadors de l’HC Castellar. || JOSEP GRAELLS
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El tennis taula és un dels esports que mica 
en mica va guanyant terreny a Castellar 
del Vallès. Una nova entitat, l’Associació 
Esportiva Amics del Tennis Taula de Cas-
tellar, és a punt de néixer. Tot i que fins 
d’aquí uns setmanes encara no s’haurà 
constituït formalment com a entitat, ja 
està donant les primeres passes. “Tenim 
tres taules instal·lades al recinte firal 
de l’Espai Tolrà perquè tothom qui ho 
vulgui pugui practicar aquest esport”, 
explica el seu president, Pere Gallego.

La zona habilitada és una mica difícil 
de trobar. Dilluns, dimecres o divendres 
entre les sis i les nou de la tarda s’ha de 
seguir el passadís de dintre el recinte firal 
fins al final de tot, i a mà dreta es troben les 
tres taules que els Amics del Tennis Taula 
posen a disposició de tothom qui vulgui 
practicar aquesta disciplina. Només és 
necessari que els interessats vinguin amb 
la seva pala.

L’entitat no es planteja a curt termini 
entrar en competició amb un equip de 
palistes. “Primer tenim pensat fer uns 

  Jordi Mas

L’oferta de tennis taula s’amplia

cursos i donar classes als més petits”, 
explica Gallego, que dirigeix l’Associa-
ció juntament amb Dani Espínola, secre-
tari de l’entitat. Més endavant ja pensaran 
si cal apuntar-se en alguna lliga federada 
o bé d’àmbit comarcal o provincial. Per 
ara, un dels principals projectes és que el 

  L’activitat a la zona habilitada per practicar el tennis taula un dilluns a la tarda. || J.M.

tennis taula passi a ser una activitat extra-
escolar més per als joves de la vila. Una 
opció més entre tota la oferta esportiva 
que hi ha ara a Castellar.

torneig per festa major || Una de les pri-
meres activitats que desenvoluparà com 

a entitat l’Associació Esportiva Amics del 
Tennis Taula serà un torneig el setembre 
per Festa Major. Es faria durant dissabte 
i diumenge, però encara no hi ha l’estruc-
tura definida. En el programa de les festes 
es coneixeran les característiques de la 
competició. 

  El president de l’entitat Pere Gallego. || J.M.

La nova Associació Esportiva Amics del Tennis Taula proporciona un espai per practicar aquest esport dilluns, dimecres i divendres a la tarda



PUBLICITAT

dEL 3 AL 9 dE JuLiOL dE 2009 17· cAStELLAR dEL vALLèS



PUBLICITAT

18 dEL 3 AL 9 dE JuLiOL dE 2009· cAStELLAR dEL vALLèS



CULTURA

dEL 3 AL 9 dE JuLiOL dE 2009 19· cAStELLAR dEL vALLèS

 Marina Antúnez

  Manel és el grup convidat que obrirà les Nits d’estiu al Palau Tolrà. || cEdidA

Avui comencen els concerts 
als jardins del Palau Tolrà pro-
gramats en el marc de les Nits 
d’Estiu. El grup Manel inaugura 
el cicle amb la presentació del 
seu disc Els millors professors euro-
peus, editat per Discmedi. Ells són 
Guillem Gisbert, Martí Maymó, 
Roger Padilla i Arnau Vallvé.

El treball que presenten 

Els Manel inauguren els 
concerts d’estiu al Palau 

recull dotze cançons en les qual 
s’han inclòs les cinc peces que ja 
formaven part de la maqueta de 
Manel, autoeditada l’any 2007.  
Sorprèn tant per les lletres com 
per la manera d’arranjar les melo-
dies, sense posar-se límits i que 
comprèn tant la secció de vents 
com un quartet de corda, passant 
per ukeleles, bases electròniques, 
banjos i xiuleta. 

El grup Manel traspua rigor, 
alegria, gravetat, lleugeresa, tra-

dició i recerca. Aquestes són les 
seves raons de ser i el motiu pel 
qual se’ls han atribuït influències 
que provenen de Beirut, Jaume 
Sisa, Herman Düne, Pau Riba, 
Bob Dylan i d’altres. 

Lola Bou cantarà 
poesia el dia 4

  Lola Bou oferirà un concert de poesia musicada, demà dissabte .  || cEdidA

Lola Bou oferirà un concert als 
jardins del Palau Tolrà demà 
dissabte. Aquesta és una altra 
de les propostes que ha progra-
mat la Regidoria de Cultura per 
a les Nits d’Estiu.

La nova proposta de Bou 
s’anomena Instints eterns i  ens 
porta als llocs més íntims i feme-
nins de la poesia cantada. Una 
experiència emocional expressada 
amb la veu, envoltada d’eclecti-
cisme musical i textos en valencià, 
anglès i castellà. La fusió de l’im-
pacte i la intensitat d’un concert 
rock-pop-folk, amb la delicadesa i 
fragilitat de la música d’autor.

Bou interpreta cançons 
de dona amb una genuïna visió 
social i una afilada experièn-
cia de sensacions i emocions 
tabú, d’agudes pèrdues i sen-
zills guanys. Trobem cançons 
secretes i tendresa, carícies i 
crits de la veu, barreges curi-
oses d’estils sonors, aventura-
des combinacions de textures i 
colors vocals, esgarrapades de 
l’ànima en soledat i sobredosi 
de risc vital. 

  M.A.

Mor l’actor Josep Clarà als 
73 anys d’edat

L’actor, vinculat a l’Esbart teatral 
i al casal d’Avis, era conegut per 
la seva intervenció a la sèrie ‘El 
cor de la ciutat’ de tv3. 

La Biblioteca fa balanç de 
les sessions de contes

L’Hora del conte infantil, amb 6 
sessions, ha comptat amb 232 
petits espectadors. L’Hora Golfa 
del conte, que també ha tingut 

lloc durant 6 nits, ha tingut 222 
assistents. La sessió de contes 
en anglès, iniciada per primera 
vegada aquest curs, i que s’ha 
realitzat dues vegades a la ludo-
teca, ha comptat amb un total de 
99 participants. 

Concert Heavy Solidari 
a les pistes d’atletisme

dissabte es recaptaran fons per 
Juanma, un noi amb una estra-
nya malaltia. Actuaran Femuria, 
tralla, Kill Acustic i Evenor. 

divendres, 3 de juliol
21.30 h
Jardins del Palau tolrà

Concert Manel

dissabte, 4 de juliol
21.30 h
Jardins del Palau tolrà

Lola Bou
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Espaiart tanca un juny intens

 Concert amb la coral de joves d’Espaiart i Coral de Joves de Musicòrum. || M.M.

El centre d’ensenyament teatral i musical de 
Castellar, Espaiart, ha dut a terme una intensa 
activitat durant el mes de juny. El dia 6, les 
alumnes d’El Cor de la Nit de l’escola van par-
ticipar en un concert a Esplugues de Llobregat, 
organitzat per l’Escola Municipal de Música 
d’Esplugues. Era la presentació de La Cantata 
de l’Hotel. Hi van participar cantaires  de 4 a 8 
anys d’escoles d’Esplugues, d’El Cor de la Nit 
d’Espaiart de Castellar i l’orquestra de l’Escola 
de Música d’Esplugues.

Els dies 13 i 14, Espaiart va fer audicions de 
música i representacions de teatre. En aquest 
sentit, es va fer un muntatge de l’Oliver, amb 
la Coral de Joves Musicòrum d’Esplugues. Els 
joves de Castellar van posar la banda sonora.

“El dia 16, Espaiart va fer una jornada 

 Marina Antúnez

Nova exposició a Aguilart

  Alguns dels alumnes durant la inauguració de l’exposició d’Aguilart.|| J.G.

El passat dijous 25 de juny  es va 
inaugurar una exposició d’obres 
a Aguilart. Es tracta de treballs 
que han realitzat els alumnes de la 
galeria d’art durant aquest curs al 
propi taller, sota les ordres i indica-

cions del pintor Enric Aguilar.
Els alumnes més petits, de 10 

anys, han estat Eva Castro i Mireia 
Gamundi. Exposen treballs de 
retrats, bodegons al natural, com-
posicions - abstraccions i pintures 
a l’oli. Els alumnes més grans, com 
Maria Bauçà, Montserrat Vega, 
Júlia Sans, Aïnhoa Barquin i Saül 

 M. A.
Crespo han exposat obres a partir 
d’uns objectes que van portar al 
taller, tots de la natura, com ara 
pinyes, petxines, fulles o minerals. 
Van fer un dibuix detallat de la rea-
litat i després van fer el mateix però 
amb color. A les obres s’hi observa 
la personalització i objectivació de 
l’objecte amb diferents tècniques.

L’escola ha col·laborat amb la d’Esplugues en un espectacle teatral, un de dansa i un concert al Palau de la Música

de portes obertes de dansa, durant tota la 
tarda, per mostrar el dia a dia”, explicava 
Sònia Gatell, directora de la coral. 

El 17 de juny, van cantar al Palau de la 
Música, en el marc d’una trobada anual del 
Club Sant Jordi de la Fundació Viure i Con-
viure de Caixa Catalunya.  Els joves de Cas-
tellar van interpretar Sona la cançó i Chitty 
Chitty Bang Bang. Amb les corals del Club 
Sant Jordi van cantar Mareta, Mama i Cançó 
de bres a una princesa negra. L’acompanyament 
de piano va anar a càrrec de Mar Vizoso, sota 
la direcció de Sònia Gatell. En total, van ser 
uns 50 cantaires.

El dia 20, hi va haver audicions de música 
a la Capella de Montserrat, on hi van partici-
par nens i nenes de sensibilització, iniciació i 
llenguatge musical, fent exercicis rítmics. La 
resta d’alumnes que toquen instruments van 
interpretar peces en solitari, duets i trios. 



Castellar aprova en
equipaments culturals

  Aquest és l’aspecte actual de l’Auditori Miquel Pont amb les obres que s’hi estan fent. || J. GRAELLS

“De moment, l’oferta d’equipaments cul-
turals a Castellar és adequada, tot i que 
una mica justa”. És una de les conclusi-
ons que la regidora de Cultura, Pepa Mar-
tínez, extreu del resultat del Pla d’Equipa-
ments Culturals de Catalunya (PEC Cat). 

Aquest Pla, elaborat per la Gene-
ralitat de Catalunya, té com a objectiu 
definir la dotació d’equipaments culturals 
de Catalunya i ser una eina de prioritza-
ció d’inversions. És a dir: dibuixa un mapa 
dels equipaments existents, proposa les 
necessitats del territori, i marca els crite-
ris per al cofinançament de nous equipa-
ments. Per fer-ho, s’ha comptat amb la col-
laboració dels ajuntaments, i també s’han 
dut a terme taules d’experts, que entre 
d’altres criteris han tingut en compte els 
consums culturals de la ciutadania i la 
seva evolució.

“S’han fet uns bàrems d’equipa-
ments necessaris segons el nombre de 
població  de cada municipi”, explica la 
regidora de Cultura, “i també en funció 

 Ànnia Garcia

El Pla d’Equipaments 
Culturals de Catalunya
preveu un
Espai d’Arts Visuals

dels equipaments que hi hagi als muni-
cipis de l’entorn”. En funció d’aquestes 
taules, Castellar no arriba a alguns dels 
marges que la Generalitat estableix, però 
pel fons i l’ús que se’n fa, es consideren 
adequats. Als equipaments ja existents cal 
sumar els projectats: el remodelat Auditori 
Miquel Pont i el complex de la plaça Major, 
que es convertirà en un equipament cul-
tural polivalent. En els casos en els quals 
manqui algun equipament, la Generali-
tat preveu subvencions. Això sí, “només 

finançaran el 50% de l’equipament i sempre 
que tingui les característiques que proposa 
la Generalitat”. Els municipis que optin per 
equipament més grans, hauran de còrrer amb 
la despesa extra de la construcció.

El PEC Cat marca el 2019 com a horitzó 
de validesa, moment en el qual s’haurien de 
revisar de nou les necessitats de cada muni-
cipi. En aquests moments es troba en exposi-
ció pública, i per tant, s’hi poden presentar al-
legacions. Un cop aprovat per la Generalitat, 
haurà també de passar pel ple municipal. 

Els equipaments
culturals a Castellar

Pendent d’ubicació.

Espai d’Arts Visuals
Recomanació: 410 m2

L’espai és inadequat, tot i que 
el fons municipal no l’omple. No 
es preveu cap actuació.

Arxiu municipal
Recomanació: 450 - 475 m2

un cop restaurat l’Auditori 
Miquel Pont, es comptarà amb 
320 places, que se sumaran a 
les 92 de l’Ateneu.

Espai escènico-musical
Recomanació: 400 places

La biblioteca municipal té 750 
m2. L’espai es qualifica
d’adequat, en relació al fons 
documental i els usuaris. Es 
recomana una actuació a curt/
mig termini.

Biblioteca municipal
Recomanació: 2.177 m2

Se sobrepassaran amb escreix 
un cop enllestit el centre cívic 
de la plaça Major.

Centre Cultural Polivalent
Recomanació: 1.600 - 2.500 m2

CULTURA
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* Actes organitzats per l’Ajuntament de castellar del vallès

12

05

dG

dG

EXPOSICIONS

ALTRES

Campaments
Esplai Sargantana
del 26 de juliol al 2 d’agost
Ribes de Fresser
informació: 629 373 268
esplaisargantana@yahoo.es

CURSOS

Curs de cuina
dimarts, de 19 a 21 h
dijous, de 15 a 17 h
inscripcions: Escola Nocturna

Nits d’Estiu · Cinema*
Quemar después de leer
Plaça catalunya · 22 h07dt

Ball
a càrrec de Sebastià
Sala Blava · 18 h
Organització: Amics del Ball de Saló

Casal Catalunya
Prat de la Riba, 17

Fotos de Pepy Ayllón
tot el mes

Arts i Marcs
Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
tot el mes

Galeria Rich i Habti
Barcelona, 60

Olis d’Antoni Costa

Mercat Municipal
i Cafè del Sol

Fotos i vídeos dels 
Diables de Castellar
Fins el 24 de juliol

Aguilart
doctor Rovira, 20

Obres dels alumnes
d’Enric Aguilar
Fins el 15 de juliol

06dL

Festa Major de Can Font
i ca n’Avellaneda
10 juliol: campionat de Pàdel
inscripció gratuïta.
11 juliol: caminada a l’ermita 
de castellar vell · inscripcions:
615 384 256 (Roser).
Paella popular: 5 €.
trobada de vehicles 4x4:
inscrip. 680 624 996 (Oriol).
campionat de futbet
inscrip. 648 279 620 (José).
Sopar de germanor: 10 €
dia 12: dinar Festa Major
adults 18 €, nens 12 €

Tertúlia literària*
Les intermitències de la mort, de José Saramago
Zona de no fumadors del Bar cali · 20.30 h

Festa Major de Can Font i Ca n’Avellaneda
Activitats diverses
Plaça de can Font · de 19 a 22 h
Organització: Associació de veïns de can Font

Festa Major de Can Font i Ca n’Avellaneda
Activitats diverses
Plaça de can Font · de 10 a 21 h
Organització: Associació de veïns de can Font

Presentació del llibre*
de Josefina Llauradó
desig de paraules
Biblioteca municipal
19.30 h

Nits d’Estiu · Sardanes*
amb la cobla Marinada
Plaça del Mercat · 21.30 h

Nits d’Estiu*
Concert de la 
Polifònica de Puig-Reig
Gospels i musicals
Jardins Palau tolrà · 21.30 h

Nits d’Estiu*
Concert de Manel
Jardins Palau tolrà · 21.30 h

Festa Major de Can 
Font i Ca n’Avellaneda
Activitats diverses
Plaça can Font · de 9 a 00 h
Organització:

Associació de veïns de can Font

Projecte Orenetes CEC
iES castellar · Sortida 8 h
Organització: E. Guàrdia (937 145 870)

Pujada nocturna al 
Puig de la Creu
Sortida 20 h de l’Hcc
Organització: Hoquei club castellar

Festa Country
Plaça Espai tolrà · 21.30 h
Organització: Amics del Ball de Saló

Sant Cristòfol
Espai tolrà · de 10.30 a 13 h
Organització: Escúter club castellar

Queda’t a Castellar!*
duet Set de So
amb escuma
Plaça Major · 18.30 a 20 h

Nits d’Estiu*
Concert de Lola Bou
Jardins Palau tolrà · 21.30 h

Nits d’Estiu*
Quim Vila & Eutanàsia 
Col·lectiva
Quan l’alegria és a la sala, 
la tristesa puja l’escala
Jardins Palau tolrà · 21.30 h

Concert Heavy solidari
Femúria, tralla, Kill 
Acústic i Evenor
Pistes atletisme · 20 h
Organització: txema i ivan

08
09
10

03

11

04

dc

dJ

dv

dv

dS

dS

Balls saló, sevillanes, hip-
hop, dansa contemporània
dimarts i dijous - Fins el 30 
de juliol - Espai Jove

Campaments d’estiu a 
Gòsol - Faners
informació i inscripcions:
Moviment de colònies i Esplai
tel. 676 246 820

Concurs de cartells
Vilabarrakes’09
Avui, últim dia
informació: PiJ  c. Portugal, 2b

Projecció sarsuela
El huésped del Sevillano
casal catalunya · 17 h
Organització:

Associació de Jubilats i Pensionistes



FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

03
04
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06 
07
08
09
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Yangüela
Germà
Germà
Permanyer
Ros
casanovas
Yangüela
vilà
Permanyer
Permanyer

Ajuntament 
Fax Ajuntament

Policia Local
(urgències)

Oficina M. St. Feliu
Avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

Ràdio castellar
casal catalunya

casal Plaça Major
casal d’Entitats
casino del Racó

cAP (Ambulatori)
Servei de català

centre de Serveis
Ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’Esquadra
Jutjat de Pau

OSB 
Acc

Punt d'informació
casal de Joves

Recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
061
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · Av. St. Esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de Sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M. D. Ros 
93 714 50 25 · Av. St. Esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Diumenge, dia 12, l’Escúter 
Club Castellar celebra la festa 
del patró dels automobilistes. 
A partir de les 10.30 hores, 
s’han organitzat diverses acti-
vitats, com un esmorzar, una 
cercavila, la benedicció de 
les motos i un refrigeri, que 
començarà a les 13 hores i que 
estarà amenitzat per un Dj.

dissabte 11 de juliol

de 10.30 a 13 h  

Espai tolrà

Organització: Escúter club castellar

Festa de
Sant Cristòfol

dimecres 8 de juliol · 20.30 h 

Zona de no fumadors del Bar cali  ·  Organització: Ajuntament

Tertúlia literària. Literatura fantàstica
Les intermitències de la mort, José Saramago

Dimecres es reprèn la tertúlia literària, concebuda com a grup obert, 
to i que els participants han d’estar inscrits en una llista. La trobada 
d’aquest grup es realitza un cop cada dos mesos, en sessions de 90 
minuts. La conductora és Joana Zoyo. En aquesta ocasió, s’ha triat 
una obra de José Saramago, Les intermitències de la mort, com a punt 
de partida per parlar de la literatura fantàstica del segle XX i dels 
grans temes lligats a la condició humana.

El Ball de Plaça estava relacionat amb el car-
nestoltes, quan es feia xerinola i es ballava 
com gitanes. És un ball típic de la comarca 
i, al nostre poble, es remunta més enllà del 
segle XIX. A l’inici, només el ballaven dones. 
Poc després, els homes també ballaven però 
vestits de noia i amb un barret de flors per 
dissimular el cabell curt. Això va canviar.

Ball de plaça, 1910

2
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· Quan es va iniciar en el món de 
la fotografia?
De gran. Quan el meu marit, en 
Francesc, va deixar-ho una tem-
porada i jo em vaig animar a 
provar de fer fotos amb la càmera 
que teníem. Com que la fotogra-
fia ja m’agradava, de seguida m’hi 
vaig aficionar de veritat.

· Però no s’hi dedica ni s’hi ha 
dedicat professionalment?
No. Sempre he treballat d’adminis-
trativa. Vaig estudiar la primària 
i batxillerat a Castellar i després 
vaig anar a fer el secretariat a 
Sabadell. Mentre estudiava, en 
horari nocturn, treballava de dia. 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
M’agrada fer moltes coses
Un defecte que no pot dominar?
Sóc desmemoriada
Qui voldria haver estat?
Jo mateixa
Quin animal seria?
un ocell petit
La seva paraula preferida?
A reveure
Quin plat li agrada més?
La vedella amb bolets
Músic preferit?
Lluís Llach
Un color?
verd
Un llibre?
‘L’últim patriarca’, de Najat El Hachmi
Una pel·lícula?
‘Nòmades del vent’
Un comiat? 
Fins aviat!

És una gran coneixedora de Castellar, no només del 
municipi, sinó de l’entorn natural. Ha esperat durant 
hores la fotografia d’un ocell que, ignorant dels pro-
pòsits de la fotògrafa, es passejava per una branca.

Elvira Guàrdia

· I com va aprendre a fer foto-
grafies?
Bé, vaig començar a llegir molt 
sobre el tema, vaig fer algun curs 
i després va arribar l’era digital, 
una gran revolució en el món de la 
imatge. Es podien consultar webs 
de persones que en saben molt. I a 
casa tindria la possibilitat de reto-
car-les.

· Creu que són útils els progra-
mes de retocs?
I tant! Ara m’he iniciat amb el  Pho-
toshop. Estic fent un curs de retoc 
fotogràfic. T’adones que les foto-
grafies encara es poden enfocar 
més si les retoques de forma ade-
quada, sobretot l’enfocament. Les 
càmeres digitals, sense que tractis 
la foto, no enfoquen prou. 

· Quins temes li agrada més 
fotografiar?
M’agrada la natura. Sobretot, 
els ocells, el paisatge, la flora i la 
fauna. Vaig començar a practi-
car amb el macro, fent fotografies 
a insectes i papallones, i amb la 
tècnica del digiscoping (telescopi 
+ càmera).

· I alguna d’aquestes fotos li ha 
fet guanyar premis?
Sí, però només del CEC. N’he pre-
sentat alguna altra a l’ADENC i 
a Vallès Natural que també han 
quedat classificades.

· I com ha rebut aquests 
premis?
M’ha fet  molta il·lusió i, sobretot, 
m’ha animat a continuar l’afició i a 

perfeccionar la meva tècnica.

· Creu que la feina de fotò-
graf requereix molt treball de 
camp?
Sí. De fet, jo m’hi passo moltes 
hores. De vegades, m’emporto un 
entrepà i m’estic tot el dia esperant 
trobar la foto que busco. El secret 
d’una bona foto és ser al lloc clau 
en el moment oportú i perquè això 
passi cal estar moltes hores espe-
rant, de vegades. 

· De quina foto està més orgu-
llosa?
En tinc moltes, no ho sé. Però ara fa 
poc vaig estar esperant tot un dia 
per fer una foto a una polla blava. 
Ja eren les cinc i estava a punt 
d’anar-me’n, l’ocell va fer un gest 

que vaig captar amb la càmera.

· Què hi diu el seu marit que li 
hagi passat al davant?
No li he passat al davant, ell també 
en fa, de fotos. Però  resulta que 
només tenim una càmera i ara ens 
l’hem de disputar... he, he.

· A més de la fotografia, em 
consta que està força ocupada 
en altres afers...
Sí. Sóc membre de la Coral Xiribec 
des dels inicis, sóc voluntaria per 
la llengua amb una noia cubana, 
la Gabriela, i vocal del CEC. Ara 
hem creat una secció de Natura 
i el diumenge farem l’observació, 
recompte i seguiment de l’ubica-
ció dels nius d’orenetes a Caste-
llar i Sant Feliu del Racó. 
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El secret d’una bona 
foto és ser al lloc clau 
en el moment oportú

“

”

 Marina Antúnez

Aficionada a la fotografia


